



## الأسئلة الأكثر تداولاً من قبل المندوبين في الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي

1. ما نوع تأشيرة الدخول التي يتعين على المندوبين التقدم للحصول عليها؟
  - يجب على المندوبين التقدم بطلب للحصول على إحدى أنواع التأشيرات التالية: تأشيرة الدخول الدبلوماسية (جوازات السفر الدبلوماسية)، تأشيرة الدخول الرسمية (جوازات سفر مهمة) أو تأشيرة الدخول المجاملة (جوازات السفر العادية).
2. ما هي مدة صلاحية تأشيرة الدخول بعد منحها؟
  - تأشيرة الدخول صالحة للدخول إلى أنغولا خلال 60 يوماً من إصدارها.
3. ما هي مدة صلاحية تأشيرة الدخول بعد دخول أنغولا؟
  - تأشيرة الدخول صالحة للإقامة في أنغولا لمدة تصل إلى 30 يوماً.
4. ما هي المستندات التي يجب تقديمها مع جواز السفر الخاص بي في سفارة / قنصلية جمهورية أنغولا؟
  - يجب على المتقدمين للحصول على تأشيرة الدخول تقديم المستندات التالية:



○ نموذج طلب تأشيرة الدخول مكتمل، تم تنزيله عبر الرابط

[https://www.ambassadeangola.ch/Download/consular/visto\\_angola.pdf](https://www.ambassadeangola.ch/Download/consular/visto_angola.pdf)

○ نوع تأشيرة الدخول التي سيتم اختيارها: إما دبلوماسية (جوازات سفر دبلوماسية)، أو رسمية (جوازات سفر مهمة) أو مجاملة (جوازات سفر عادية)؛

○ جواز سفر صالح لمدة 6 أشهر على الأقل بعد تاريخ انتهاء تأشيرة الدخول؛

○ صورتان شخصيتان بالحجم المعتمد لجواز السفر (أي 3.5 × 4.5 سم)؛

○ رسالة الدعوة من الجهة المنظمة للفعالية في أنغولا (متاحة عبر الرابط الإلكتروني التالي:

<https://ipu147.ao/visa-information>)

○ رسالة رسمية موقعة ومختومة من رئيس الوفد لطلب تأشيرات الدخول.

5. كم من الوقت سيستغرق الحصول على تأشيرة الدخول؟

■ عادة يستغرق منح التأشيرات حوالي 5 أيام.

6. في حالة انتهاء صلاحية تأشيرة الدخول أثناء التواجد في أنغولا، ما الذي يمكن فعله؟

■ لن تنتهي صلاحية تأشيرة الدخول لأن مدة صلاحيتها 30 يوماً من تاريخ الوصول. وكقاعدة عامة، من المتوقع أن تبقى الوفود في لواندا في الفترة من 19 إلى 27 تشرين الأول/أكتوبر.

7. ما هي صلاحية جواز السفر المطلوبة لتقديم طلب تأشيرة الدخول؟

■ يجب أن يكون جواز السفر صالحاً لمدة 6 أشهر على الأقل بعد تاريخ انتهاء تأشيرة الدخول.

8. أين يمكنني الحصول على مزيد من المعلومات بخصوص طلب تأشيرة الدخول إلى أنغولا؟

■ يمكن الحصول على المعلومات من الموقع الإلكتروني للجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي [. \(https://ipu147.ao/visa-information\)](https://ipu147.ao/visa-information)



ويمكن أيضاً الحصول عليها من الموقع الإلكتروني لوزارة خارجية أنغولا أو الموقع الإلكتروني للسفارة ذات الصلة.

9. في حالة سرقة/فقدان جواز سفري أو تأشيرتي، ما هو الإجراء الإداري الذي يجب اتباعه؟

■ في مثل هذه الحالات، يمكن إصدار جواز مرور من الممثلة الدبلوماسية/القنصلية ذات الصلة في أنغولا.

10. ما الذي يجب القيام به في حالة تلف تأشيرة الدخول؟

■ سيتعين على المندوب إعادة تقديم طلب للحصول على تأشيرة الدخول في بلده الأصلي. إذا كان المندوب موجوداً في أنغولا، فستتواصل وزارة الخارجية مع خدمات الهجرة للسماح للمندوب بالمغادرة دون قيود.

11. في حالة عدم وجود سفارة / قنصلية لجمهورية أنغولا في بلدي، ما هو الإجراء الإداري الذي يجب اتباعه للحصول على تأشيرة الدخول عند الوصول إلى مطار لواندا الدولي؟

■ يتعين على المندوب إرسال نسخة من جواز سفره إلى البرلمان المضيف ([147IPU.visa@parlamento.ao](mailto:147IPU.visa@parlamento.ao))، وسيتلقى المندوبون، قبل السفر، رسالة تفويض رسمي يؤكد أن تأشيرات الدخول سيتم تسليمها عند الوصول، وذلك لتسهيل سفرهم إلى أنغولا.

12. كم من الوقت سيستغرق استلام رسالة التفويض للحصول على تأشيرة الدخول عند الوصول إلى أنغولا؟

■ عادة ما يستغرق الأمر حوالي 5 أيام.

13. هل هناك دول معفاة من شرط الحصول على التأشيرة للدخول إلى أنغولا؟

■ تأشيرات الدخول ليست مطلوبة لحاملي جوازات سفر الدول التي يحق لمواطنيها، بموجب الاتفاقيات الدولية التي وقعتها أنغولا، البقاء في البلاد لمدة تصل من 30 إلى 90 يوماً. ويمكن الاطلاع على قائمة هذه البلدان على الموقع الإلكتروني للجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي.



14. هل يرد برنامج للمرافقين؟

- سيتم توفير برنامج للأشخاص المرافقين، بما في ذلك زيارات إلى المواقع السياحية في لواندا والمناطق المحيطة بها. ولهذا الغرض، ستتواجد وكالات السياحة في مكان انعقاد الجمعية العامة الـ 147.

15. هل هناك مصورين محليين مستقلين متاحين لاستئجار خدماتهم؟

- إن المصورين المحليين المستقلين متاحين لاستئجار خدماتهم. يجب على المندوبين المهتمين بخدماتهم التواصل مع البرلمان المضيف.

16. هل يرد برنامج سياحي للمندوبين الراغبين في الإقامة لفترة أطول في أنغولا؟

- سيكون البرنامج السياحي متاحاً للمندوبين الراغبين في البقاء لفترة أطول في أنغولا ويتعين على هؤلاء المندوبين التواصل مع البرلمان المضيف مسبقاً على العنوان الإلكتروني التالي ([147IPU@parlamento.ao](mailto:147IPU@parlamento.ao)) ولهذا الغرض، ستتواجد وكالات السياحة في مكان انعقاد الجمعية العامة الـ 147.

17. كيف هو الطقس في أنغولا في تشرين الأول/أكتوبر؟

- تتراوح درجات الحرارة في شهر تشرين الأول/أكتوبر ما بين 23 إلى 28 درجة مئوية.

18. ما هي سياسة الإلغاء الخاصة بالفنادق؟

- سياسة الإلغاء في الفنادق بشكل عام هي من 24 إلى 48 ساعة قبل تاريخ تسجيل الدخول. ومع ذلك، يُنصح المندوبون بالتحقق مباشرة من سياسة الإلغاء الفردية الخاصة بهم مع الفنادق. يجب أن يتم أي إلغاء مباشرة مع الفندق، مع طلب تأكيد خطي للإلغاء من الفندق.



19. ما هي التدابير التي يتم اتخاذها لضمان سلامة جميع المندوبين؟

▪ سيتخذ البرلمان المضيف التدابير اللازمة لضمان أمن وسلامة جميع المشاركين وممتلكاتهم خلال الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي في جمهورية أنغولا. وفي هذا الصدد، يُطلب من المندوبين ارتداء شارات الجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي في جميع الأوقات، سواء في مكان انعقاد الجمعية العامة أو في جميع الفعاليات الرسمية التي تتم دعوتهم إليها. كجزء من الترتيبات الأمنية، سيتم تفتيش جميع الأشخاص والأغراض الشخصية (الحقائب/الأمثلة) عند مدخل مكان انعقاد الجمعية العامة.

20. ما هي نوعية خدمات تقديم الطعام التي ستكون متاحة للوفود؟

▪ ستتوفر الخدمة الذاتية و/أو مطاعم البوفيه والمقاهي في مكان انعقاد الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي للمندوبين لاستخدامها على نفقتهم الخاصة.

21. ما هو نظام النقل الذي سيكون متاحاً للوفود؟

▪ ستتوفر وسائل نقل محلية مجانية (حافلات مكوكية) للمندوبين على المسارات التالية:

○ المطار – الفندق – المطار؛

○ الفندق – مكان انعقاد الجمعية العامة – الفندق؛

○ الفعاليات الاجتماعية.

▪ تتوفر خدمة تأجير السيارات للمندوبين ويمكن حجزها عبر الموقع الإلكتروني للجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي.

22. ما هي المتطلبات الصحية للمندوبين؟

▪ ستتوفر خدمات الإسعافات الأولية والطاقم الطبي في الفنادق الرسمية وفي مكان انعقاد الجمعية العامة. ستكون جميع الخدمات الطبية على نفقة المشاركين الخاصة. يرجى التأكد من أن لديكم تأمين صحي دولي. ويُنصح الأشخاص الذين يخضعون لعلاج طبي خاص بإحضار كمية كافية من الأدوية. يجب إبلاغ الأمانة العامة



للبرلمان المضيف بالمؤشرات الطبية المحددة أو غيرها (الاحتياجات الغذائية، الحساسية، محدودية الحركة) في أقرب وقت ممكن (قد يتم تضمين هذه المعلومات أثناء التسجيل الإلكتروني) حتى يتم اتخاذ الاحتياطات أو التدابير اللازمة.

■ ستقدم ثمانية مستشفيات الخدمات الطبية في حال الحاجة إليها خلال الفعالية. أُبلغ المندوبون أنه في 15 تموز/يوليو 2023، بموجب مرسوم رئاسي، تم رفع جميع التدابير الإلزامية الوطنية في مكافحة كوفيد-19، بما في ذلك شرط تقديم دليل على التلقيح أو الاختبار عند الوصول إلى أنغولا.

■ يرجى ملاحظة أن بعض شركات الطيران تمنع الوصول إلى الرحلات الجوية إذا كان الشخص لا يحمل دليلاً على التلقيح ضد الحمى الصفراء. ولذلك يُنصح بتلقيحكم ضد الحمى الصفراء قبل السفر إلى أنغولا وأن تحملوا إثباتاً بالتلقيح. ومن المستحسن أيضاً أن يطلب الأشخاص الذين يسافرون إلى أنغولا المشورة الطبية بشأن تدابير الوقاية من الملاريا قبل السفر.

23. كيف تتم معالجة المتطلبات الدينية بين المندوبين؟

■ ستكون غرف الصلاة متاحة للمندوبين خلال الفعالية في مقر الجمعية العامة.

24. مع من يجب التواصل لأي استفسارات أخرى؟

■ السيدة نيلديس باريكا فيليبسيانو، جهة التواصل المحلية للاتحاد البرلماني الدولي:

البريد الإلكتروني: [nildeice.barrica@parlamento.ao](mailto:nildeice.barrica@parlamento.ao) / [147ipu@parlamento.ao](mailto:147ipu@parlamento.ao)

الهاتف المحمول: +244 924 612 927 (WhatsApp)





## **MOST FREQUENTLY ASKED QUESTIONS BY DELEGATES TO THE 147TH ASSEMBLY OF THE INTER-PARLIAMENTARY UNION**

1. What type of visa will delegates have to apply for?
  - Delegates will have to apply for one of the following types of visa: Diplomatic Visa (diplomatic passports), Official Visa (service passports) or Courtesy Visa (regular passports).
2. What is the duration of the visa's validity after it is granted?
  - The visa is valid for entry into Angola within 60 days of issue.
3. What is the duration of the visa's validity after entering Angola?
  - The visa is valid for a stay in Angola of up to 30 days.
4. What documents must be submitted with my passport at the Embassy/Consulate of the Republic of Angola?
  - Visa applicants are required to submit the following documents:
    - Completed visa application form, downloaded from [https://www.ambassadeangola.ch/Download/consular/visto\\_angola.pdf](https://www.ambassadeangola.ch/Download/consular/visto_angola.pdf)
    - Visa type to be selected: either Diplomatic (diplomatic passports), Official (service passports) or Courtesy (regular passports);
    - Passport valid at least **6 months** beyond the visa expiry date;
    - Two passport-size photos (i.e. 3.5 by 4.5 cm);
    - An invitation letter from the organizer of the event in Angola (available online: <https://ipu147.ao/visa-information>);
    - Official signed and stamped letter from the Head of delegation requesting the entry visas.
5. How long will it take to receive the visa?
  - The time for visas to be granted is usually around **5 days**.
6. If the visa expires while in Angola, what can be done?
  - The visa will not expire because it has a validity period of 30 days from the arrival date. As a general rule, it is expected that that delegations will stay in Luanda between 19 and 27 October.
7. What passport validity is required in order to apply for a visa?
  - Passports must be valid at least **6 months** beyond the visa expiry date.

8. Where can I obtain further information regarding the visa application for Angola?
  - The information can be obtained from the website of the 147th IPU Assembly (<https://ipu147.ao/visa-information>). It can also be obtained from the website of the Angola Ministry of Foreign Affairs or the relevant Embassy website.
9. If my passport or visa is stolen/lost, what administrative procedure should be followed?
  - In such cases, a laissez-passer can be issued by the relevant diplomatic/consular representation in Angola.
10. What should be done if the visa is damaged?
  - The delegate will have to re-apply for a visa in his/her country of origin. If the delegate is already in Angola, the Ministry of Foreign Affairs will communicate with the Immigration Services to allow the delegate to depart without constraints.
11. If there is no Embassy/Consulate of the Republic of Angola in my country, what is the administrative procedure to be followed in order to receive a visa upon arrival at Luanda International Airport?
  - The delegate should send a copy of his/her passport to the Host Parliament ([147IPU.visa@parlamento.ao](mailto:147IPU.visa@parlamento.ao)). Delegates will receive, ahead of travel, an official authorization letter confirming that entry visas will be delivered upon arrival, so as to facilitate their travel to Angola.
12. How long will it take to receive the authorization letter to obtain a visa upon arrival in Angola?
  - It usually takes around **5** days.
13. Are there countries exempt from the requirement for a visa to enter Angola?
  - Visas are not required for holders of passport of States whose nationals, through international agreements signed by Angola, are entitled to stay in the country for up to 30 to 90 days. A list of such countries can be found on the website of the 147th IPU Assembly.
14. Is there an Accompanying persons' programme?
  - An accompanying persons' programme will be available, including visits to tourist sites in Luanda and its surroundings. For this purpose, tourism agencies will be available at the venue of the 147th Assembly.
15. Are there local freelance photographers available for hire?
  - Local freelance photographers are available for hire. Delegates interested in their services should contact the Host Parliament.
16. Is there a Touristic Programme for delegates wishing to stay longer in Angola?
  - A Touristic Programme for delegates wishing to stay longer in Angola will be available and such delegates should contact the Host Parliament in advance ([147IPU@parlamento.ao](mailto:147IPU@parlamento.ao)). For this purpose, tourism agencies will be available at the venue of the 147th Assembly.
17. What is the weather like in Angola in October?
  - Temperatures in October are on average 23 to 28°C.
18. What is the hotels' cancellation policy?
  - The hotels' cancellation policy, in general, is from **24 to 48** hours before the check-in date. However, delegates are advised to check directly with the hotels their individual cancellation policy. Any cancellations should be made directly with the hotel, requesting written confirmation for the cancellation from the hotel.



19. What measures are being taken to ensure the safety of all delegates?
- The Host Parliament will take the necessary measures to ensure the security and safety of all participants and their belongings during the 147th IPU Assembly in the Republic of Angola. In this connection, delegates are requested to wear their 147th IPU Assembly badges AT ALL TIMES, both at the Assembly venue and at all official events to which they are invited. As part of the security arrangements, all persons and personal items (bags/luggage) will be screened at the entrance to the Assembly venue.
20. What kind of catering outlets will be available to delegates?
- At the venue of the 147th IPU Assembly, self-service and/or buffet restaurants and coffee bars will be available for delegates to use at their own expense.
  -
21. What system of transportation will be available for delegates?
- Free local transport (shuttles) will be available for delegates on the following routes:
    - Airport – Hotel – Airport;
    - Hotel – Venue of the Assembly – Hotel;
    - Social events.
  - A car rental service is available for delegates and can be booked via the 147th IPU Assembly Website.
22. What are the health requirements for delegates?
- First-aid services and medical staff will be available at the official hotels and the Assembly venue. All medical services will be at the participants' own expense. Please ensure that you have international health insurance. Persons under special medical treatment are advised to bring sufficient medication. The Secretariat of the Host Parliament must be informed of specific medical or other indications (dietary needs, allergy, limited mobility) as soon as possible (this information may be included during online registration) so that the necessary precautions or measures can be taken.
  - Eight hospitals will provide medical services in case of need during the event. Delegates are informed that, on 15 July 2023, by Presidential Decree, all national mandatory measures in the fight against COVID-19 were lifted, including the requirement to present proof of vaccination or testing upon arrival in Angola.
  - Please note that some airlines have been denying access to flights if the person is not carrying proof of vaccination against Yellow Fever. It is therefore advised that you are vaccinated against Yellow Fever ahead of travel to Angola and that you carry proof of vaccination. It is also recommended that persons travelling to Angola seek medical advice on malaria prevention measures before travel.
23. How are religious requirements among delegates being addressed?
- Prayer rooms will be available for delegates during the event, at the Assembly venue.
24. Who should be contacted for any further enquires?
- Ms. **Nildeice Barrica Feliciano**, IPU Local Focal Point:
    - E-mail: [nildeice.barrica@parlamento.ao](mailto:nildeice.barrica@parlamento.ao) / [147ipu@parlamento.ao](mailto:147ipu@parlamento.ao)
    - Cell.: +244 924 612 927 (WhatsApp)